
Irena Hlaváčová (zkrácený projekt) 
Pocházím	   z	  obce	   kousek	   od	   Prahy,	   v	  Praze	   jsem	   vystudovala	   na	   FJFI	   obor	   fyzikální	   elektronika.	  
Po	  několikaletém	   působení	   ve	   zdravotnictví,	   přerušeném	   několika	   mateřskými	   dovolenými,	   se	   mi	  
naskytla	  možnost	  ucházet	   se	  o	  místo	  odborného	  asistenta	  na	   Institutu	   fyziky	  HGF	  VŠB-‐TU	  Ostrava.	  
Přestože	  to	  znamenalo	  již	  druhý	  zásadní	  zvrat	  v	  životním	  nasměrování	  (první	  byl	  zřeknutí	  se	  vědecké	  
kariéry	  a	  odchod	  ze	  školy),	  přijala	  jsem	  tuto	  výzvu	  a	  dodnes	  nelituji.	  Pozici	  vysokoškolského	  pedagoga	  
pokládám	  za	  ideální	  skloubení	  touhy	  po	  poznání	  a	  radosti	  ze	  sdílení	  poznatků.	  	  

Přihlášení	  do	  konkurzu	  na	  funkci	  děkana	  vnímám	  jako	  další	  výzvu	  ve	  svém	  životě.	  Tentokrát	  k	  tomu,	  
pokusit	   se	   sdílet	   své	   životní	   zkušenosti	   a	   postoje	   a	   bude-‐li	   to	   pro	   vaši	   fakultu	   žádoucí,	  
v	  konstruktivním	  dialogu	  je	  uvádět	  do	  života.	  

Nemohu	   aspirovat	   na	   to,	   že	   budu	   silnou	   děkankou,	   která	   zavelí	   a	   všechno	   bude	   rázem	   vyřešeno.	  
S	  Fakultou	  elektrotechnickou	  nemám	  žádné	  přímé	   zkušenosti,	   a	   chvíli	   by	  určitě	   trvalo,	   než	  bych	   se	  
seznámila	   s	  podstatnými	   skutečnostmi	   a	   získala	   na	   ně	   samostatný	   náhled.	   Z	  materiálů,	   které	   jsem	  
měla	  k	  dispozici,	  vyplývá,	  že	  fakulta	  ve	  všech	  ohledech	  prosperuje,	  což	  je	  jistě	  výsledkem	  obrovského	  
úsilí	   nejen	  pana	  děkana	   a	   vedení	   fakulty,	   ale	   i	   všech	  ostatních	  pracovníků	   fakulty.	  Nemyslím,	   že	   je	  
třeba	  usnout	  na	  vavřínech,	  soutěžení	  však	  nepokládám	  za	  prioritu	  číslo	  jedna.	  

Heslo	   pana	   děkana	   pokládám	   za	   výborné	   a	   proto	   bych	   ho	   i	   já	   ráda	   uvedla	   jako	   zásadní.	   Hnacím	  
motorem	  mého	  případného	  působení	  ve	  vedoucí	  funkci	  by	  mělo	  být:	  	  

Úsilí	  o	  výchovu	  kvalitních absolventů prostřednictvím motivovaných zaměstnanců.  
To by mělo probíhat v příjemném studijním a pracovním prostředí a přátelské atmosféře. 

Nakolik je tato vize uskutečnitelná na současné FEL ČVUT, musí posoudit senátoři, já mohu jen 
nabídnout, že v případě, že by dospěli k závěru, že mohu v její realizaci prospět, budu se snažit 
dodržovat následující zásady: 

! Naváži	  na	  osvědčené	  koncepty,	  které	  již	  na	  fakultě	  existují.	  
! Budu	   podporovat	   větší	   otevření	   fakulty	   světu,	   a	   to	   jak	   v	   oblasti	   pedagogické,	   tak	   i	   oblasti	  

vědecké.	  
! Jednou	  z	  mých	  priorit	  je	  usnadnění	  tvůrčí	  práce	  a	  omezení	  byrokracie.	  
! Budu	   podporovat	   spolupráci	   mezi	   jednotlivými	   pracovišti,	   která	   nebude	   jen	   formálně	  

vykazovaná,	  ale	  bude	  výrazem	  snah	  o	  komplexní	  přístup	  k	  problematice.	  
! Změny	   ve	   studijních	   programech	   je	   dobré	   implementovat	   jen	   v	  případě,	   že	   jsou	   dobře	  

uvážené	   a	   prodiskutované	   a	   přinesou víc výhod než komplikací.	   Je	   třeba	   poskytnout	  
garantům	   čas	   na	   to,	   aby	   ovoce	   úsilí	   jejich	   práce	   dozrálo,	   a	   ne	   je	   průběžně	   zahlcovat	  
požadavky	  na	  změny.	  

! Budu	  podporovat	  snahy	  o	  aplikaci	  výsledků	  vědecké	  a	  tvůrčí	  práce	  do	  praxe,	  ocením	  ale	  i	  ty,	  
jejichž	   doménou	   je	   základní	   výzkum.	   Jsem	  přesvědčena,	   že	   každý	   poctivý	   pracovník	  má	   na	  
fakultě	   své	  místo,	  pokud	   je	  ochoten	   investovat	  do	  ní	   své	   schopnosti	   a	  pokud	   je	   jeho	  práce	  
v	  souladu	  s	  náplní	  práce	  fakulty	  a	  jejím	  výzkumným	  či	  pedagogickým	  zaměřením.	  

 

V Ostravě dne 22.5.2015 


